

Neighbourhood Watch Bulletin – March 4, 2019

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca, Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca or Cst. Christine Schulz at schulzc@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Prescription scam**
 - 2. Distraction thefts**
 - 3. Women only recruiting session**
-

1. Prescription scam

The Ottawa Police is investigating a series of prescription frauds that occurred in January and February of this year.

A female suspect attends pharmacies throughout Ottawa, presents a false driver's licence as well as a fraudulent prescription. The suspect states that she is picking up the prescription for a friend or family member.

The suspect is described as a white female, in her 20's, measuring 5'3" (160cm) with long brown hair. She does not carry a purse, but rather a wallet and a phone in her hands (see attached photos.)

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Cst. Kellan Moore at 613-236-1222, ext. 6304.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.





2. Distraction thefts

The Ottawa Police Service Criminal Investigation Unit is investigating a number of Distraction Thefts throughout Ottawa targeting our senior population (but not exclusive to seniors). These thefts occur near retail locations across the city of Ottawa and investigators have identified 10 known cases in the past four days.

Most of the occurrences are happening between 12:00 (noon) and 4:00pm. Victims are approached by the suspects in public areas and parking lots. The suspect(s) offer a form of assistance to the targeted victims, such as an offer to help carry purchases, state that the victim dropped money or point out an issue with the victim's vehicle. While the victim is distracted the suspects steal their debit or credit cards.

The suspects appear to work in groups of two or more and are a combination of male and female.

Ottawa Police are reminding people to remain vigilant as a potential victim or witness to their surroundings and immediately report any similarly suspicious encounters to the Ottawa Police Service. Please remember to hide your PIN when using your debit or credit

cards, lock your vehicle with your keys in hand even if you step away from it for a brief period.

Anyone with information about this type of distraction thefts can contact the Ottawa Police at 613-236-1222, ext. 7300. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.

For more information on theft prevention tips see [commons scams](#) and [crime prevention for seniors](#).

3. Women only recruiting session

Join Us - We're Recruiting!

The Ottawa Police Service (OPS) is recruiting and wants to reflect the diversity of our community. We wanted to remind you of the upcoming recruitment session for women only.

These sessions are a great opportunity to connect with our recruiting team and go over your qualifications and the steps you need to take to join the OPS.

WHERE: Chambers, Ben Franklin Place
101 CentrepoinTE Drive, Ottawa

DATE: Tuesday, March 12, 2019

TIME: 6:00 p.m. to 9:00 p.m.

These sessions will focus specifically on career opportunities for women in policing with supports to help you successfully complete your application process.

Registration is not required for either event, but we encourage you to come early to get a seat.

For further information, please visit our website at www.ottawapolice.ca

- 1. Une série de falsifications d'ordonnances**
- 2. Vols par d' détournement d'attention**
- 3. Séance de recrutement à l'intention exclusive des femmes**

1. Une série de falsifications d'ordonnances

La Police d'Ottawa fait enquête sur une série de falsifications d'ordonnances survenue en janvier et février derniers.

Lors de ces incidents, une suspecte se rend dans des pharmacies à travers Ottawa, y présente un permis de conduire falsifié, ainsi qu'une fausse ordonnance de médicaments. La suspecte déclare être venue ramasser les médicaments pour une amie ou un parent.

La suspecte a été décrite comme étant une femme de race blanche dans la vingtaine, mesurant 1,60 m (5 pi 3 po), à la longue chevelure brune. Elle ne porte pas de sac à main, mais a plutôt en main un portefeuille et un cellulaire (voir les photos ci-jointes.)

Toute personne ayant des renseignements relatifs à cette affaire est priée de communiquer avec l'agent Kellan Moore en faisant le 613-236-1222, poste 6304.

Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.





2. Vols par détournement d'attention

L'Unité des enquêtes criminelles du Service de police d'Ottawa se penche sur une série de vols par détournement d'attention survenus à Ottawa et ciblant (sans s'y restreindre) nos personnes âgées. Ces vols ont lieu près de commerces de détail à travers la ville d'Ottawa et les enquêteurs ont relevé dix cas connus au cours des quatre derniers jours.

La plupart des incidents se produisent entre midi et 16 h. Les victimes sont abordées par les suspects dans des lieux publics ou des aires de stationnement. Le ou les suspects proposent leur aide aux victimes ciblées, leur offrant par exemple de les aider à porter leurs emplettes, ou prétendent que la victime a échappé de l'argent, ou qu'un problème affecte son véhicule. Pendant que l'attention de la victime est détournée, les suspects lui dérobent ses cartes de crédit ou de débit.

Les suspects seraient à l'œuvre en groupes de deux ou plus, des combinaisons hommes et femmes.

La Police d'Ottawa rappelle les gens à la vigilance, tant pour éviter d'être victime de telles arnaques que pour demeurer attentif à ce qui les entoure et signaler immédiatement tout incident suspect au Service de police d'Ottawa. N'oubliez pas de dissimuler votre

NIP lorsque vous utilisez vos cartes de débit ou de crédit, de verrouiller votre véhicule, les clés en main, même si vous ne vous en éloignez que pour un instant.

Pour plus de renseignements et des conseils en matière de prévention du vol, consultez [arnaques courantes](#) et [prévention du crime pour les aînés](#).

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec le Service de police d'Ottawa en faisant le 613-236-1222, poste 7300. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.

3. Séance de recrutement à l'intention exclusive des femmes

Joignez-vous à nous, nous recrutons!

Le Service de police d'Ottawa (SPO) recrute actuellement et souhaite ainsi refléter la diversité de notre collectivité. Nous tenions à vous rappeler la tenue prochaine d'une séance de recrutement à l'intention exclusive des femmes.

Cette séance représente une belle occasion de rencontrer notre équipe de recrutement, et d'examiner votre qualification ainsi que la marche à suivre pour vous joindre au SPO.

LIEU: Salle La Chambre, Place Ben-Franklin
101, promenade CentrepoinTE, Ottawa

DATE: Le mardi 12 mars 2019

HEURE: De 18 à 21 h

Ces séances porteront particulièrement sur les perspectives de carrière dans la police pour les femmes. Des ressources y seront proposées pour aider les intéressées à mener à bien leur processus de candidature.

Il n'est pas obligatoire de s'inscrire à l'une ou l'autre de ces séances, mais il serait avisé d'y arriver de bonne heure pour s'assurer une place.

Pour obtenir plus de détails, consultez notre site web, le www.ottawapolice.ca.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.